



Tidak dapat teruskan  
perniagaan kerana tiada  
bekalan ikan, penutupan  
kompleks LKIM

Oleh NORAWAZNI YUSOF

## KUANTAN

**S**eramai 80 penjual ikan di Pasar Besar Kuantan tidak dapat meneruskan perniagaan kerana ketiadaan bekalan ikan susulan penutupan Kompleks Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) Kuantan pada Rabu lalu.

Rata-rata mereka berdepan situasi itu bermula Ahad lalu dan kini tinggal 20 peniaga sahaja yang masih aktif berniaga dengan menjual ikan sejuk beku.

Ini membuktikan walaupun masih terdapat jeti pendaratan nelayan yang lain, antaranya di Beserah dan Pantai Sepat, namun jumlah bekalan dari jeti terbabit tidak dapat memenuhi keperluan peniaga ikan di Pasar Besar Kuantan.

Peniaga, Zahari Mohd Nor, 59, mengakui berdepan kesukaran untuk mendapat bekalan ikan segar dan terpaksa mencari alternatif lain dengan menjual ikan sejuk beku kepada pelanggan.

"Buat masa ini, kebanyakan peniaga mendapatkan bekalan (ikan sejuk beku) daripada pembekal di Batu 3, Jalan Kuantan-Gambang.

"Bekalan itu pun tidak banyak dan kalau penutupan Kompleks LKIM disambung lagi selepas ini, memang kami berdepan masalah untuk terus berniaga.

"Kalau masalah ini berterusan, susahlah kerana ini adalah sumber pendapatan utama kami," katanya ketika ditemui Pasar Besar Kuantan pada Isnin.

Zahari yang sudah 30 tahun berniaga ikan berharap pihak LKIM dapat mencari jalan pe-



Tinjauan *Sinar Harian* pada Isnin mendapati hanya beberapa peniaga yang masih menjalankan aktiviti penjualan ikan di Pasar Besar Kuantan.

nyelesaian terhadap permasalahan ini bagi mengelak ketiadaan sumber pendapatan.

Seorang lagi peniaga, Mohd Zaki Mat Daud, 53, berharap masalah penularan Covid-19 yang menjadi punca penutupan kompleks LKIM Pahang tidak serius dan sekali gus membenarkan kompleks itu beroperasi semula.

Menurutnya, jika berlaku sebaliknya, penjual ikan di Pasar Besar Kuantan terpaksa pasrah dan reda dengan kehilangan punca pendapatan ini.

"Jika penutupan kompleks itu disambung lagi selepas seminggu dua ini, memang kami tidak tahu apa nak buat.

"Peniaga yang ada hubungan dengan pembekal, mungkin mereka tidak ada masalah sangat, tapi harganya memang mahal berbanding jika kita ambil sendiri dari jeti (Kompleks LKIM



GHAZLI YUSOF



MOHD ZAKI



ZAHARI

Pahang)," ujarnya.

Ghazli Yusof, 61, pula mahu pihak berkuasa membantu mempermudah urusan peniaga mendapatkan bekalan dari jeti pendaratan ikan persendirian.

Jelasnya, ini bagi memastikan peniaga dapat meneruskan kelangsungan hidup.

"Kita bukan untung besar dan sekarang memang susah hendak dapatkan bekalan. Berilah kelonggaran sedikit kepada kita

untuk membeli ikan dari jeti bukan komersial, jeti nelayan persendirian dan jeti komuniti.

"Bila ada kelonggaran sekurang-kurangnya kita sama-sama boleh cari makan, peniaga pun boleh berniaga dan nelayan kecil-kecilan pun boleh cari makan," katanya.

Sementara itu, seorang pelanggan, Rohana Abu Bakar, 51, mengakui berlaku sedikit kenaikan harga ikan segar berbanding

sebelum penutupan Kompleks LKIM Pahang.

Dia yang menetap di Indera Mahkota 1, terpaksa ke Pasar Nelayan Beserah bagi membeli ikan segar.

"Saya terpaksa datang ke sini (Pasar Nelayan Beserah) kerana bekalan dan pilihan ikan segar di Pasar Besar Kuantan agak terhad. Tapi harga memang ada naik sedikit dan ini ada kaitan dengan kesukaran untuk peniaga mendapatkan bekalan ikan segar.

"Macam harga ikan pelaling, biasanya antara RM12 hingga RM14 sekilogram, tapi hari ini, RM16 sekilogram. Tapi, kita beli jugalah sebab ini saja (pilihan) yang ada," katanya.

Pada 23 Jun lalu, notis perintah penutupan Kompleks LKIM Kuantan telah dikeluarkan oleh Kementerian Kesihatan Malaysia dipercayai atas sebab jangkitan Covid-19 di kompleks tersebut.